
PROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN

Datum, plats och tid 2023-04-24 Terassalen, Drottninggatan 19 i Katrineholm, klockan 17:00 – 17:10.
Beslutande Johan Söderberg (S) ordförande, Christer Sundqvist (M) 1:e vice ordförande, Joha Frondelius 

(KD) 2:e vice ordförande, Anneli Hedberg (S), Roger Ljunggren (S), Johanna Karlsson (S), Martin 
Edgélius (M), Birgitta Carlheim-Gyllensköld (M), Inger Fredriksson (C), Mica Vemic (SD), Tony 
Rosendahl (V)

Beslutande ersättare Cecilia Björk (S), Filip Lindahl (SD)

Ersättare Fredrik Malmström (S), Marie-Louise Karlsson (S), Tony Karlsson (S), Gunnar Ljungqvist (S), 
Helena Gärtner (M), Fredrik Ahlman (M), Mirjana Cvrkalj (M), Marian Loley (KD), Björn 
Wahlund (L), Britt Gustafsson (SD), Nicklas Adamsson (MP)

Övriga deltagande Utredare Axel Stenbeck (kommunstyrelsens sekreterare), kommundirektör Sari Eriksson, 
registrator Karin Österman Sundell

Ordförande:  Johan Söderberg (S)

Utsedd justerare: Tony Rosendahl (V)

Underskrifter

Justeringens plats 
och tid

Digital justering 2023-04-24

Paragrafer § 87-  § 88

Datum för anslags uppsättande 2023-04-24 Datum för anslags nedtagande 2023-05-17

Förvaringsplats av protokollet

Kommunledningsförvaltningen

Utdragsbestyrkande

Comfact Signature Referensnummer: 1603368
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Ordförandens sign Justerandes sign

Innehållsförteckning
§ 87 Fastställande av dagordning

§ 88 Återremiss - Flytt av verksamheten vid Strångsjö skola
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§ 87

Fastställande av dagordning 
Kommunstyrelsen fastställer dagordningen.
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Ordförandens sign Justerandes sign

§ 88 KS/2023:93

Återremiss - Flytt av verksamheten vid Strångsjö skola 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar att flytta all verksamhet, F-6 och fritidshem, från Strångsjö 
skola till Forssjö skola från och med höstterminen 2023.

Reservation

Mot beslutet och till förmån för eget yrkande reserverar sig Inger Fredriksson (C), Joha 
Frondelius (KD), Tony Rosendahl (V), Mica Vemic (SD), Filip Lindahl.

Inger Fredrikssons (C) och Joha Frondelius (KD) skriftliga reservation redovisas som 
bilaga A.

Mica Vemics (SD) skriftliga reservation redovisas som bilaga B.

Särskilt yttrande

Björn Wahllunds (L) särskilda yttrande redovisas som bilaga C.

Nicklas Adamssons (MP) särskilda yttrande redovisas som bilaga D.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade den 20 mars att återremittera ärendet (i enlighet med 
kommunallagens bestämmelser om minoritetsåterremiss) om flytt av verksamheten vid 
Strångsjö skola.

Ärendet har beretts och kompletterats av kommunledningsförvaltningen tillsammans 
med samhällsbyggnadsförvaltningen och bildningsförvaltningen utifrån återremissens 
motivering.

Ärendets handlingar
 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-04-14

 Svar på frågor från kommunfullmäktige med anledning av återremiss - 
Strångsjö skola, 2023-04-06, bildningsförvaltningen (tillgänglig i akten)

 Kommunstyrelsens beslut, 2023-02-15, § 35

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-02-08

 Bildningsnämndens beslut, 2015-02-14, § 15

 Tjänsteskrivelse bildningsförvaltningen

 Utredning bildningsförvaltningen – Strångsjö skola

Kommunstyrelsens överläggning
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Under kommunstyrelsens överläggning yttrar sig Johan Söderberg (S), Tony Rosendahl 
(V), Inger Fredriksson (C), Nicklas Adamsson (MP), Björn Wahllund (L), Joha Frondelius 
(KD), Mica Vemic (SD).

Förslag och yrkanden

Tony Rosendahl (V) yrkar, med instämmande av Inger Fredriksson (C) och Joha 
Frondelius (KD) avslag till föreliggande beslut.

Mica Vemic (SD) yrkar i första hand på att flytta verksamhet 4-6 från Strångsjö skola till 
Forssjö skola, i andra hand avslag till föreliggande beslut.

Johan Söderberg (S) yrkar bifall till föreliggande förslag och avslag till Mica Vemics (SD) 
ändringsyrkanden.

Beslutsgång

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av kommunstyrelsen. I enlighet med detta ställer ordförande propostion 
på Mica Vemics (SD) ändringsyrkande mot Johan Söderbergs avslagsyrkande. Han finner 
att kommunstyrelsen avslår Mica Vemics (SD) ändringsyrkande.

Därefter ställer ordförande proposition på Tony Rosendahls (V) med fleras 
avslagsyrkande mot föreliggande förslag. Han finner att kommunstyrelsen avslår Tony 
Rosendahls (V) med fleras avslagsyrkande.

Särskilt yttrande

Nicklas Adamsson (MP) och Björn Wahlund (L) framför till kommunstyrelsen att de 
önskar få foga varsitt särskilt yttrande till protokollet vilket styrelsen medger.

Beslutet skickas till:

Akten
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DNR KS/2023:93 1.6.4 

RESERVATION 

Angående Återremiss Flytt av verksamheten vid Strångsjö skola 

Kommunfullmäktige återremitterade ärendet om nedläggning av Strångsjö skola vid sitt 
sammanträde 20 mars. Detta gjordes för att ärendet skulle kompletteras med en rad uppgifter som 
behövs för att det ska finnas ett gediget underlag för att ledamöterna, var och en, ska kunna fatta ett 
välgrundat beslut.  

Återremissen skulle svara på fem frågor: 

 Skolans betydelse för samhället Strångsjö. 
 Konsekvenser för Forssjö skola – status på skolbyggnader, elevunderlag och förväntat 

elevunderlag mot bakgrund av genomförd och planerad bebyggelse. 
 Barnperspektivet. 
 De kommunala skolornas kvalitet. 
 Strångsjö skolas betydelse för samhällets civila beredskap. 

Den forcerade utredningen som gjorts svarar ytterst knapphändigt på de ställda frågorna. 

Inga satsningar har gjorts i Strångsjö och ingen vill köpa den tomt som är ledig, är de slutsatser som 
dras i underlaget. 

I alla tätorter sker en generationsväxling i boendet. Det är inte nödvändigtvis så att det är 
nybyggnation som får barnfamiljer att flytta till en ort. Men en befintlig villa blir väsentligt mindre 
attraktiv att köpa för en barnfamilj om orten saknar skola. 

I underlaget om Forssjö skola talas det enbart om de barn som finns idag inom upptagningsområdet 
och det konstateras att eleverna från Strångsjö inryms. 

Men husen på Ragnars gärde fortsätter att bli inflyttningsklara och ett ökat antal elever bör bli 
följden, liksom att generationsskiften kommer att ske i ”gamla Forssjö”. Bildningsförvaltningen talar 
om en ganska omfattande ombyggnad för att skapa klassrum och för att bygga om kök och matsal. 
Till de senare investeringarna finns inte medel avsatta. Skolan är inte tillgänglighetsanpassad fullt ut 
och ventilationer behöver åtgärdas. Slutligen talas det för en utbyggnad av skolan i Forssjö. 

Sammantaget visar detta att Strångsjö skola skulle kunna avlasta Forssjö skola åtminstone under en 
övergångsperiod. 

När det gäller barnperspektivet, så handlar utredningen om hur barnen upplever att åka buss samt 
om de presterar annorlunda. Att skoldagen ofrivilligt förlängs nämns inte. 
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Angående de kommunala skolornas kvalitet, delar vi inte slutsatserna som dras i beslutsunderlaget, 
att det är andra aspekter som väger tyngre än kvaliteten när föräldrar väljer skola. Vi ser det som 
självklart att alla föräldrar vill välja bästa skolan för sina barn och att det är en allvarlig förenkling att 
säga att skolvalet avgörs av socioekonomin. 

Slutligen kommenteras skolans betydelse som trygghetspunkt i den civila beredskapen. Här har 
skolan en uppgift, som dock verkar kunna fyllas även tomställd. Vi delar inte den uppfattningen. 

De kompletteringar av ärendet som gjorts, gör oss än mer övertygade att det rätta är att yrka avslag 
till förslaget att flytta verksamheten vid Strångsjö skola till Forssjö. 

Mot bakgrund av detta yrkade vi avslag till förslaget. Då vårt yrkande avslogs, reserverar vi oss mot 
beslutet. 

Katrineholm 24 april 2023 

 

Inger Fredriksson, Centerpartiet Joha Frondelius, Kristdemokraterna  
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2023-04-19

ÄnCtingsyrkande - Flytt av vetksamheten vid Strångsjö skola

Ftån:

Förvaltningens förslag till beslut
Kommnnstyrelsen föreslår kommunfirllmäkflge besluta 

^tt 
flytta,@

*itidså€ft, ftån Strångsjö skola till Forssjö skola från och med höstterminen 2023.

TiII:

Föraltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfi.illmäktige besluta att flyttaverksamhet 4-6, ft^n Stmngsiö
skola till Forssjö skola ftån och med höstterminen 2023.

MicaVemic
SD Katdneholm
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Katrineholm 2023-04-24  

 
 
Särskilt yttrande KS/2023:93 – 1.6.4 
Vi motsätter oss nedläggning och flytt av Strångsjö skola.  

Hela Katrineholm ska vara en levande kommun, en levande tätort men också en levande 
landsbygd! Att lägga ner en landsbygdsskola går emot alla de intentioner som vi Liberaler har 
för att kunna uppnå detta. Därför protesterar vi kraftfullt mot kommunstyrelsens beslut att 
lägga ned Strångsjö skola från höstterminen 2023. Ett beslut som på sikt kommer innebära att 
Strångsjö samhälle långsamt kommer att tyna bort som samhälle. 

 

Björn Wahlund  

Liberalerna Gruppledare



Särskilt yttrande KS/2023:93 2023-02-15 

Flytt av verksamheten vid Strångsjö skola 
Miljöpartiet har under alla år kämpat för att landsbygdsskolorna i kommunen ska få finnas 
kvar. Vi tycker fortfarande att detta är en mycket viktig fråga. Skolan är bygdens hjärta och 
starkt bidragande till att barnfamiljer väljer att flytta till kommunens mindre tätorter. När det 
gäller Strångsjö skola ser vi dock en uppenbar problematik med att förorda fortsatt drift av 
skolan. Det handlar dels om att många barn i skolans upptagningsområde redan går i andra 
skolor i kommunen, främst inne i Katrineholm, dels om att kommunen under lång tid 
underlåtit att satsa på Strångsjö som ort.

Vi ser en betydande potential i Strångsjö, bland annat när det gäller kommunikationer. 
Eftersom vi i framtiden kommer att behöva resa mer spårbundet är vi övertygade om att 
Strångsjö kommer att vara en av de mindre tätorter i Katrineholms kommun som kommer att 
ha tågstopp, om kommunen är framsynt och driver på för detta. När så blir fallet förändras 
förutsättningar helt. Att kunna ta sig till Katrineholm på ca 5 minuter och Norrköping på ca 
20 minuter kommer att göra Strångsjö till en mycket attraktiv bostadsort. 

Med bland annat ovanstående som bakgrund blir vårt ställningstagande följande: 
Med tanke på situationen i dagsläget ser vi inte någon annan lösning än att tillfälligt flytta 
skolverksamheten från Strångsjö. Vi vill dock att skolbyggnaderna förblir i kommunal ägo för 
att det ska vara möjligt att öppna skolan på nytt. Vi vill också att kommunen arbetar aktivt för 
att stärka Strångsjö som ort, bland annat genom att driva frågan om ett tågstopp.  

Vi ser med stor oro på att det som nu sker i Strångsjö även kan komma att ske i kommunens 
övriga mindre tätorter med följd att skolorna läggs ner även där. Vi vet att många gärna vill 
bo på landsbygden och att en fungerande skola är huvudskälet till att barnfamiljer väljer var 
man vill bosätta sig. Men det krävs ett mycket aktivt agerande från kommunens sida för att 
främja detta. Vi kan inte passivt se på när landsbygden avfolkas.  

Vi uppmana därför kommunledningen att tillsammans med bildningsförvaltningen ta fram ett 
åtgärdsprogram för att stärka landsbygdsskolorna i kommunen, inte minst i samband med det 
arbete som nu pågår med Framtidsplan 2050.1  

För Miljöpartiet de gröna i Katrineholms kommun 

Nicklas Adamsson 

1 https://www.katrineholm.se/boende--miljo/framtidsplan-2050.html 
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